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Protokół Nr XXIV /2012 

z Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się 

w dniu 28 czerwca 2012 r. w siedzibie Urzędu Miasta Gminy Stryków. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

radni Rady Miejskiej w Strykowie wg listy obecności, 

przewodniczący Zarządów osiedli m. Stryków wg listy obecności, 

sołtysi wg listy obecności, 

osoby zaproszone wg listy obecności. 

 

 Ad. 1. Otwarcie obrad XXIV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

 

 Otwarcia sesji o godz. 10.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie 

Paweł Kasica i po powitaniu wszystkich obecnych na sali oświadczył, iż zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu 

rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. 

Przewodniczący rady poinformował, że swoją nieobecność na sesji usprawiedliwił przed 

rozpoczęciem radny – wiceprzewodniczący rady Józef Migdałek. 

 

 Ad. 2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z 

wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Strykowie. 

 

 Przewodniczący RM powierzył obowiązki sekretarza obrad wiceprzewodniczącemu 

RM w Strykowie Włodzimierzowi Grochockiemu. 

 

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

 

 Porządek obrad XXIV sesji: 

 
1. Otwarcie obrad. 

2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z Wiceprzewodniczących Rady 

Miejskiej w Strykowie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Zatwierdzenie protokołu z XXIII  sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 30 

maja  2012 r. 

6. Sprawozdanie Burmistrza M-G Stryków z działalności w okresie między sesjami. 

7. Sprawozdanie  Przewodniczącego RM w Strykowie i Przewodniczących Komisji RM 

z działalności w okresie między sesjami. 

8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu wraz ze sprawozdaniem z  

działalności finansowej  Gminy Stryków za rok 2011 i  udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta – Gminy Stryków z tego tytułu: 

a) odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta – Gminy Stryków 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 rok, 

b) przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej 

wykonania budżetu Miasta – Gminy Stryków za 2011 rok i wniosku w sprawie 

absolutorium dla Burmistrza Miasta – Gminy Stryków, 
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c) odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Strykowie  z dnia 25 maja  2012 r. w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta – Gminy Stryków, 

d) jawna debata budżetowa, 

e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego  Gminy Stryków wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

rok 2011, 

f)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta – 

Gminy Stryków z tytułu wykonania budżetu za rok 2011. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie : 

a) zmian budżetu i zmian  w budżecie Miasta – Gminy Stryków na rok 2012, 

b) określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Stryków,  

c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 

położonego we wsi Kiełmina. 

10. Interpelacje i zapytania. 

11. Wolne wnioski i sprawy różne. 

12. Przyjecie planów pracy stałych Komisji rady na II półrocze 2012 r. 

13. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza Miasta – Gminy Stryków  wnioskowała o 

wprowadzenie do porządku XXIV sesji projektu uchwały  w sprawie sprostowania błędu 

pisarskiego w Uchwale Nr XXXIX/294/2002 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 27 lutego 

2002 r. w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Stryków we wsiach: Zelgoszcz, Smolice, Swędów i Sosnowiec. 

Głosowanie wniosku: 14 głosów za bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących się 

Porządek obrad po zmianie: 

 

 Porządek obrad XXIV sesji: 

 
1. Otwarcie obrad. 

2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z Wiceprzewodniczących Rady 

Miejskiej w Strykowie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Zatwierdzenie protokołu z XXIII  sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 30 

maja  2012 r. 

6. Sprawozdanie Burmistrza M-G Stryków z działalności w okresie między sesjami. 

7. Sprawozdanie  Przewodniczącego RM w Strykowie i Przewodniczących Komisji RM 

z działalności w okresie między sesjami. 

8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu wraz ze sprawozdaniem z  

działalności finansowej  Gminy Stryków za rok 2011 i  udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta – Gminy Stryków z tego tytułu: 

a) odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta – Gminy Stryków 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 rok, 
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b) przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej 

wykonania budżetu Miasta – Gminy Stryków za 2011 rok i wniosku w sprawie 

absolutorium dla Burmistrza Miasta – Gminy Stryków, 

c) odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

sprawie zaopiniowania  wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Strykowie  z dnia 25 maja  2012 r. w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Miasta – Gminy Stryków, 

d) jawna debata budżetowa, 

e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego  Gminy Stryków wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

rok 2011, 

f)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta – 

Gminy Stryków z tytułu wykonania budżetu za rok 2011 . 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budżetu i zmian  w budżecie Miasta – Gminy Stryków na rok 2012, 

b) określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Stryków,  

c)  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 

położonego we wsi Kiełmina, 

d) sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale Nr XXXIX/294/2002 Rady Miejskiej w 

Strykowie z dnia 27 lutego 2002 r. w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Stryków we wsiach: Zelgoszcz, Smolice, 

Swędów i Sosnowiec  
10. Interpelacje i zapytania. 

11. Wolne wnioski i sprawy różne. 

12. Przyjecie planów pracy stałych Komisji rady na II półrocze 2012 r. 

13. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

 Głosowanie nad porządkiem obrad po zmianie: 14 głosów za bez głosów przeciwnych i 

wstrzymujących się  

 

Ad. 4.  Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Przewodniczący RM w Strykowie wnioskował o powołanie Komisji Uchwał i Wniosków na 

XXIV   sesji R M w Strykowie. 

Komisja Uchwał i Wniosków została powołana w następującym składzie: 

1. radny Teodor Kołodziejczyk 

2. radny Łukasz Orłowski 

3. radny Marek Gierat 

Głosowanie nad powołaniem Komisji Uchwał i Wniosków w w/w składzie:  

13 głosów za  

0 głosów przeciwnych  

1 głos wstrzymujący się  

 

Ad. 5  Zatwierdzenie protokołu z XXIII sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w 

dniu 30 maja  2012 r. 

Przewodniczący rady poinformował, że wpisów do protokołu nie złożono, zapytał czy są 

uwagi do treści protokołu? 
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Uwag i wpisów do protokołu z XXIII sesji podczas obrad XXIV sesji nie złożono. 

 

 

Głosowanie nad zatwierdzeniem protokółu z XXIII sesji Rady Miejskiej w Strykowie: 

13 głosów za  

0 głosów przeciwnych  

2  głosy wstrzymujące się  

W związku z niezgodnością wyniku głosowania tj. liczbą oddanych głosów a liczbą 

radnych obecnych na sali przewodniczący rady postawił wniosek o reasumpcję głosowania: 

Głosowanie wniosku: 13 głosów za bez głosów przeciwnych i 1 głos wstrzymujący się 

Głosowanie nad zatwierdzeniem protokółu z XXIII sesji Rady Miejskiej w Strykowie: 

13 głosów za  

0 głosów przeciwnych  

1  głos wstrzymujący się  

 

Ad. 6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta - Gminy Stryków z działalności w okresie 

między sesjami.  

 

Burmistrz Andrzej Jankowski poinformował o najważniejszych sprawach, którymi się 

zajmował w okresie od ostatniej sesji:  

 przekazanie szkoły w Bratoszewicach, odbywały się liczne konsultacje w tym 

temacie. Obecnie jest już ostatni etap dot. przekazania tej placówki oświatowej, 

dotyczy to również przekazania środków finansowych, a także działki przez 

spadkobierców, którzy odzyskali teren.  

 spotkanie w GDDKiA w Łodzi w kwestii budowy autostrady oraz dużej inwestycji 

firmy Prologis na terenie Sosnowca – budowa zarówno obiektu jak i drogi gminnej z 

przebudową ronda na dk 14 w kierunku Sosnowca za środki własne firmy.  

 tematy związane z konsultacją budżetu na rok 2013, szacunek jest taki, że samorządy 

będą mogły realizować o ponad 50% inwestycji mniej niż w 2012 r. Kondycja naszej 

gminy nie jest zła, będziemy się starać, aby inwestycje były na takim samym poziomie 

jak w roku bieżącym. 

 udział w licznych uroczystościach na terenie gminy i poza gminą,  

 jest w planach modernizacja ogrzewania budynku Urzędu, budynku ośrodka zdrowia i 

tzw. burmistrzówki poprzez podłączenie do Zgierskiej Spółdzielni Mieszkaniowej. 

Jednak mieszkańcy tej spółdzielni nie wyrażają zgody na podłączenie do sieci przez 

działkę spółdzielni, co jest niezrozumiałe. Przecież to są instytucje, które  służą 

wszystkim mieszkańcom. Szukamy innego rozwiązania.  

 Starostwo Powiatowe w Zgierzu otrzymało środki z Narodowego Programu Budowy 

Dróg Lokalnych na realizację drogi Cesarka Bartolin. Aby projekt spiąć finansowo 

Starostwo zwróciło się do Gm. Stryków z prośbą o dofinansowanie tej inwestycji, 

zadanie będzie zrealizowane w roku bieżącym. Jest to ważna inwestycja w tym rejonie 

gminy. 

 Gmina Stryków przejęła od Starostwa Powiatowego w Zgierzu sprzęt jako darowiznę. 

Są to: przyczepa rolnicza, rozdrabniacz gałęzi, kosiarka, ciągnik rolniczy, ładowacz. 

Burmistrz podziękował radnym powiatowym panu Witoldowi Kosmowskiemu i panu 

Marcinowi Karpińskiemu za udaną współpracę.  
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Ad. 7. Sprawozdanie Przewodniczącego RM w Strykowie i Przewodniczących 

Komisji RM z działalności w okresie między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kasica poinformował, że w okresie między sesjami 

brał udział w posiedzeniach Komisji RM oraz w bieżącej pracy biura Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Spraw Gospodarczych i Mienia Komunalnego RM 

radna Anna Ślęzak poinformowała, że Komisja odbyła jedno posiedzenie, na którym 

zapoznała się z informacją dot. ilości i wysokości wypłaconych dodatków mieszkaniowych w 

2011 r. oraz za 5 miesięcy 2012 r.  

W związku z nieobecnością na sesji Przewodniczącego Komisji Edukacji Publicznej, Kultury, 

Zdrowia, Sportu, Turystyki i Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej w Strykowie  informacje 

dot. posiedzenia komisji w miesiącu czerwcu przedstawiła wiceprzewodnicząca komisji radna 

Anna Ślęzak i poinformowała, że komisja na posiedzeniu dokonała podsumowania pracy w I 

półroczu 2012 r. oraz ustaliła plan pracy na II półrocze 2012 r.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM radny Andrzej Pożarlik poinformował o tym, że 

Komisja w czerwcu przygotowała na swoim posiedzeniu uchwałę dotyczącą udzielenia 

absolutorium burmistrzowi za 2011 r.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Planu Miejscowego RM 

radny Czesław Polit poinformował, że Komisja spotkała się jeden raz i ustaliła plan pracy na 

II półrocze 2012 r.  oraz opiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego we wsi Kiełmina. 

Przewodniczący Komisji Ładu, Bezpieczeństwa Publicznego i Dróg Publicznych RM 

radny Włodzimierz Grochocki poinformował, że komisja na posiedzeniu w okresie między 

sesjami wysłuchała informacji Prezesów OSP z ternu gminy Stryków dot. wydatkowania 

środków finansowych zabezpieczonych w budżecie na rok 2011 na działalność tych 

stowarzyszeń, ustaliła plan pracy na II półrocze 2012 r. oraz zajmowała się rozwiązaniem 

problemu zgłoszonego przez mieszkankę Strykowa zamieszkująca przy budowanym rondzie 

u zbiegu ul. Ozorkowskiej i Kolejowej w Strykowie. 

 

Godz. 10.45 radny Andrzej Pożarlik zwolnił się u Przewodniczącego RM z dalszej części 

obrad.  

Ad. 8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu wraz ze sprawozdaniem 

z działalności finansowej Gminy Stryków za rok 2011 i udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta-Gminy Stryków z tego tytułu: 

 

Burmistrz Andrzej Jankowski mówił: jesteśmy w kolejnym dobrym roku dla naszego 

samorządu, dziś podsumowanie roku 2011. Przy nakładaniu przez rząd kolejnych zadań, 

sytuacja niektórych samorządów jest bardzo trudna. Wydatki stałe, przede wszystkim 

związane z oświatą są to największe wydatki w każdej gminie. Porównując naszą gminę tym 

co się dzieje w kraju, to w naszej gminie nie dyskutujemy, która szkołę będziemy zamykać, a 

wręcz przeciwnie mówimy o kolejnych inwestycjach w szkołach. Podatek od nieruchomości 

to największy wpływ do budżetu. Możemy śmiało powiedzieć, że jesteśmy liderem w 

regionie, a nawet w kraju, mówią o tym nie rankingi, które są różnie postrzegane, a wyniki 

ekonomiczne. Jesteśmy dobrze postrzegani - współpraca w relacji Rada – Burmistrz. Mam 

nadzieję, że kolejny rok przyniesie dobre rozwiązania i to że potrafimy ze sobą rozmawiać:   

sołtysi, przewodniczący zarządów osiedli, radni, burmistrz, jak również pracownicy urzędu, 

powoduje to, że  mamy tak dobre wyniki. Pracujemy wszyscy razem. Chęci są zawsze dużo 

większe od możliwości, ale mam nadzieję, że te możliwości będą się zwiększały.  
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Pani Barbara Walak skarbnik Miasta-Gminy Stryków dokonała wprowadzenia i 

powiedziała: Głównym punktem obrad dzisiejszej sesji jest podsumowanie działalności 

finansowej gminy za 2011 rok i wydanie oceny przez Szanownych Radnych. W imieniu 

Burmistrza dokonam wprowadzenia do zestawionych danych w przekazanym sprawozdaniu 

wraz z objaśnieniami. 

Dochody budżetu na początek roku zaplanowano w kwocie 42.021.579,00 zł. W trakcie 

omawianego okresu sprawozdawczego dokonywano sukcesywnie aktualizacji poprzez 

podjęcie stosownych uchwał oraz wydane zarządzenia przez Burmistrza. Na koniec roku 

dochody ustalono na kwotę 43.928.827,23 zł. Oznacza to globalny wzrost do kwoty z 

wyjściowego budżetu o 1.907.248,23 zł tj. 4,5%.  Na wykazaną kwotę wzrostu składają się 

przyznane dotacje celowe na finansowanie lub dofinansowanie zadań bieżących 

realizowanych przez gminę. Z tego tytułu zwiększono plan dochodów o 440.470,05 zł. 

Głównie gminie przyznano limity na finansowanie kosztów dotyczących zwrotu podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej i 

jest to kwota 264.829,83 zł. Na realizację programu rządowego pn „Pomoc państwa w 

zakresie dożywiania” otrzymano 115.686,00 zł oraz na pomoc materialną dla uczniów o 

charakterze socjalnym – stypendia 64.410,00 zł. Ponadto zwiększono plan dochodów 

majątkowych o 545.489,00 zł w związku z przyznaną dotacją w ramach NPPDL na drogę 

Ciołek – Anielin Swędowski w kwocie 232.839,00 zł. Na modernizację drogi dojazdowej do 

gruntów rolnych w m. Zagłoba z budżetu Województwa Łódzkiego otrzymano 104.000,00 zł. 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi zasilił budżet 

gminy kwotą 208.650,00 zł z przeznaczeniem na częściowe finansowanie kosztów wykonania 

robót renowacyjnych linii brzegowych zbiornika retencyjnego w Strykowie. W ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013, wprowadzono do dochodów 

gminy w ramach środków unijnych dotacje na zasadzie refundacji wcześniej poniesionych 

kosztów w łącznej kwocie 596.297,00 zł, w tym na:  

- budowę kanalizacji sanitarnej wraz  z przyłączami w ul. Witanówek w Dobrej 172.837,00 

zł, 

- budowę świetlicy wiejskiej w m. Ciołek wraz z zagospodarowaniem terenu 423.460,00 zł. 

Nie bez znaczenia jest dotacja z EFS POKL na dalszą realizację projektu systemowego pn 

„Jesteśmy razem” w łącznej kwocie 235.071,15 zł. Dokonano również aktualizacji 

polegającej na zmniejszeniu planu, w części dotyczącej subwencji oświatowej. Zmniejszona 

wartość, to 205.052,00 zł. Pozycje, inaczej mówiąc źródła dochodów, które miały wpływ na 

ostateczny kształt strony dochodowej budżetu, szczegółowo wskazano na str. 15 i 16 

sprawozdania.  

Uwzględniając zaplanowane dochody w kwocie 43.928.827,23 zł, wykonanie wynosi 

41.394.593,16 zł – 94,2%. W zestawieniu z analogicznym okresem 2010 roku, omawiany rok 

sprawozdawczy wykazuje spadek dochodów o 1.948.372,84 zł (-43.342.966,00 zł). Z pełną 

odpowiedzialnością informuję zebranych, że zmniejszenie wpływów jest wynikiem przyjęcia  

już w planowaniu niższej kwoty z podatku od czynności cywilnoprawnych o około 

2.000.000,00 zł. Zaplanowano kwotę 2.050.000,00 zł, natomiast wykonanie wynosi tylko 

644.698,86 zł – 31,4%. Dla zobrazowania skali zmniejszenia dochodu przypomnę, że  2010r. 

zamknięto kwotą 4.090.357,00 zł. Zestawione dane jednoznacznie wskazują, że 2011 rok 

wykazuje niższe wpływy o 3.445.358,00 zł z tego podatku. 

Wzrost dochodu od kilku już lat bez wątpienia wykazuje podatek od nieruchomości. 

Zaewidencjonowana kwota, to 16.885.805,46 zł, co stanowi 46,9% ogółem wykonanych 

własnych dochodów bieżących. Koniecznym wydaje się też zwrócenie uwagi, iż z bieżących 

dochodów dokonano zwrotu podatku jednej z firm w kwocie 656.708,00 zł. Zatem faktyczne 

wykonanie winno wynosić 17.542.513,46 zł i w odniesieniu do 2010 roku stanowi wzrost o 

1.536.624,46 zł – 9,6%. Stałą pozycją dochodu  od wielu już lat jest subwencja oświatowa i 
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wynosi 7.514.183,00 zł. W zestawieniu z takim samym okresem 2010 roku odnotowano 

zmniejszenie o 657.418,00 zł czyli o 9,2%, głównie w związku ze zmniejszającą się liczbą 

uczniów w placówkach oświatowych. Kolejnym istotnym i w miarę stabilnym źródłem 

dochodów są udziały w podatku PIT i CIT. Wynoszą 6.567.711,35 zł i wykazują wzrost o 

804.223,35 zł tj. 11,4% do takiego samego okresu roku ubiegłego.  

Dokonując analizy liczb zestawionych obrazowo w tabeli z wykonania dochodów informuję, 

że w większości zdołano wykonać prognozowane dochody w przybliżonych wielkościach, a 

nawet je przekroczyć. Wyjątek stanowi Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo w części dotyczącej 

zaplanowanych dotacji ze środków unii europejskiej, gdzie na plan 1.096.297,00 zł 

zaewidencjonowano 172.837,00 zł – 15,8%. Nie otrzymano refundacji wydatków 

poniesionych na budowę świetlicy wiejskiej w Ciołku w kwocie 423.460,00 zł oraz na 

zagospodarowanie zbiornika retencyjnego w Strykowie wraz z budową kompleksu sportowo 

– turystyczno – rekreacyjnego w wysokości 500.000,00 zł. Uspakajam, kwoty te otrzymano w 

miesiącu marcu 2012 roku.  

Kontynuując wprowadzenie do sprawozdania, informuję zebranych, że plan wydatków na 

koniec roku ustalono w kwocie 44.286.881,33 zł, a realizację zamknięto kwotą 41.354.328,49 

zł – 89,0%, Jak corocznie najwyższe kwoty wydatków wykazuje  oświata i wychowanie. 

Wydatki bieżące zrealizowano w kwocie 14.372.495,00 zł co stanowi 41,3% ogółem 

zrealizowanych wydatków bieżących. Porównując z rokiem ubiegłym wzrost wynosi 

490.555,00 zł – 3,5%. Odnosząc kwotę wydatków do otrzymanej subwencji oświatowej, 

notabene zmniejszonej o 657.418,00 zł, gmina ze środków własnych dofinansowała   

omawianą dziedzinę kwotą 6.858.312,00 zł – 47,7% ogółem wykazanych wydatków. Trzeba 

też wskazać iż w ramach wykazanej kwoty dofinansowania, subwencją oświatową nie są 

objęte wydatki dotyczące utrzymania przedszkoli oraz klas „O” przy szkołach podstawowych. 

Łączny koszt funkcjonowania tych placówek wynosi 2.594.212,98 zł. Dla zobrazowania 

poniesionych kosztów wspomnę, że w 2010 roku subwencją sfinansowano wydatki 

oświatowe w proporcji 52,2%. Nieporównywalnie niższą kwotę, ale zajmującą drugą pozycję 

są wydatki inwestycyjne i jest to wartość 6.551.019,77 zł i wykonanie stanowi 66,4% 

przyjętego planu. Zaplanowano 44 zadania inwestycyjne o zróżnicowanym wymiarze 

finansowym. Zrealizowano w 100,0% 41 zadań. Zadanie pn „Rozbudowa i przebudowa 

części pomieszczeń wraz ze zmianą sposobu użytkowania budynku w Strykowie przy ul. 

Kościuszki 29 prowadzone jest zgodnie z harmonogramem rzeczowym, natomiast 

wykonawca nie obciążył gminy faktycznymi kosztami poniesionymi na tę inwestycję. 

Odmienną sytuację, czyli niskie zaangażowanie od strony wykonawstwa rzeczowego jak 

również finansowego wykazuje zadanie pn „Budowa kanalizacji sanitarnej w Swędowie”. W 

budżecie zaplanowano dotację dla ZGKiM w Strykowie w wysokości 2.410.000,00 zł, a 

wydatkowano na podstawie otrzymanych dokumentów źródłowych kwotę 11.493,30 zł. 

Ponieważ na bieżąco przekazywano informacje związane z trudnościami na tej inwestycji, 

skonkluduję krótko – nierzetelny wykonawca. Nie wykonano też zadania pn” Opracowanie 

dokumentacji projektowej przebudowy dróg gminnych ul. Wolska, Krótka, Ogrodowa w 

Strykowie wraz z wykonaniem kanalizacji deszczowej” o ustalonym limicie w kwocie 

16.000,00 zł. Szczegółowe omówienie, zawierające rzeczowy zakres wykonania inwestycji 

zawarto na str. 69 do str. 72 sprawozdania. W krótkim wystąpieniu nie będę odnosić się do 

wydatków na poszczególne dziedziny gospodarcze, ponieważ moim skromnym zdaniem 

szeroko opisano zadania i wskazano koszty w przekazanym sprawozdaniu. 

Dokonując pewnego podsumowania, zwracam uwagę i przypominam, że na koniec roku 

budżetowego – zmniejszono limit zaplanowanego kredytu na finansowanie deficytu 

budżetowego o kwotę 1.234.908,83 zł tj. 57,3%. Wprowadzono bezkosztowne źródło 

finansowania w postaci wolnych środków wypracowanych na koniec 2010 roku. Pomimo 

zaplanowania deficytu w kwocie 2.532.399,71 zł, ostatecznie budżet zamknięto minimalną 
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nadwyżką budżetową, czyli osiągnięte dochody są wyższe od zrealizowanych wydatków i jest 

to kwota 40.264,67 zł.    

Dług publiczny, w wartości nominalnej na koniec  okresu sprawozdawczego wynosi 

13.111.260,88 zł – 31,7% wykonanych dochodów budżetu. Wspomnę, że kwota długu może 

ulec zmniejszeniu o 1.175.340,00 zł w związku z warunkowym umorzeniem pożyczek 

zaciągniętych w WFOŚiGW w Łodzi. Na spłatę zobowiązań wraz z odsetkami odnotowano 

koszty w kwocie 4.000.014,90 zł, co stanowi 9,7% wykonanych dochodów. 

Wykonane dochody, racjonalne i oszczędne gospodarowanie środkami publicznymi, jak 

również niższa realizacja wydatków majątkowych przełożyła się na wypracowanie nadwyżki 

kasowej w formie wolnych środków obrotowych w łącznej kwocie 4.871.096,72 zł.  

Kończąc wprowadzenie do sprawozdania z działalności finansowej za 2011 rok, kieruję  

podziękowania  dla wszystkich radnych za wolę współpracy   zrozumienia oraz przychylność 

do składanych propozycji, przedstawianych w projektach uchwał zmieniających budżet.  

Dziękuję również przewodniczącym jednostek pomocniczych gminy. Jesteśmy pewni, że bez 

państwa pomocy nie osiągnięto by tak dobrego wyniku. 

a) odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta – Gminy Stryków sprawozdaniu z 

wykonania budżetu za 2011 rok,  

Pani Barbara Walak skarbnik Miasta – Gminy Stryków odczytała Uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta – Gminy Stryków sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 rok 

Godz. 10.45 radny Andrzej Pożarlik zwolnił się u Przewodniczącego RM z dalszej części 

obrad.  

b) przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej wykonania 

budżetu Miasta – Gminy Stryków za 2011 rok i wniosku w sprawie absolutorium dla 

Burmistrza Miasta – Gminy Stryków,  

Radna Marzena Skwarko wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej RM odczytała Uchwałę 

Nr 1 Komisji Rewizyjnej z dnia 25 maja 2012 roku w sprawie opinii dotyczącego wykonania 

budżetu Miasta – Gminy Stryków za 2011 rok oraz wniosek skierowany do Rady Miejskiej w 

Strykowie w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta – Gminy Stryków.  

c) odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 25 

maja 2012 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta – Gminy 

Stryków,  

Radna Marzena Skwarko wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej RM odczytała Uchwalę 

Nr 1/120/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 5 

czerwca 2012 roku w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Strykowie z dnia 25 maja 2012 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta – 

Gminy Stryków za rok 2011. 

d) jawna debata budżetowa, 
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Radny Bogdan Walczak mówił: udzielenie absolutorium w moim pojęciu i większości 

obecnych, jest to dla pana burmistrza pewnym jak się okaże zadowoleniem poparcia, ale 

również zgodności postępowania pana zgodnego z prawem. Na tym polega absolutorium, jest 

to rozpatrzenie wydatków, dochodów, czy się słupki zgadzają. Ma pan wspaniałą panią 

Skarbnik, która wspaniale to prowadzi. Jest to funkcja, która powinna być zaufaniem. Mnie 

osobiście taki system budżetowy nie odpowiada, ale to nie z winy pani burmistrz, ale systemu 

jaki mamy, ponieważ powinno to trochę inaczej funkcjonować. Niektóre gminy w latach 

wcześniejszych próbowały przechodzić na inne budżety, zadaniowe. Dzisiejsza uchwała jest 

zwieńczeniem wykonania budżetu zgodnie z prawem. Co innego jest sprawa wykonania tego 

budżetu w związku z uchwałami około budżetowymi, ta całą otoczką, infrastrukturą pracy 

burmistrza, która wiąże się z budżetem, ale trudno jest tutaj co powinien, do czego powinien 

bardziej, wcześniej, do którego później. To wszystko są wydatki publiczne, trudno 

powiedzieć co powinno być na czele, a co w tyle. To wszystko dotyczy mieszkańców gminy. 

Zabieram głos, aby uciąć pewne dyskusje, a szczególnie wśród państwa, ale też mieszkańców, 

ponieważ podniosę rękę za lub przeciw to będzie budziło pewne kontrowersje, 

niezrozumienie tematu. Dlatego przed głosowaniem chciałbym wyrazić zdanie dlaczego 

podejmę taką a nie inną decyzję. Dla mnie bardzo mocno liczy się to jak odbierają to 

mieszkańcy. Taki jest mój cel. Mieszkańcy w większości patrzą i czują swój czubek nosa, 

drobna sprawa pokazuje nieporozumienia i negatywne wypowiedzi. Ja to też rozumiem i pan 

burmistrz też. Mnie cieszy bardzo, że w ostatnim czasie działalności komunikacja burmistrz, 

jeśli chodzi o moją osobę jest zupełnie inna i zmieniła się na korzyść. Są sprawy, które 

niestety budzą zniecierpliwienie mieszkańców i zdenerwowanie, mnie to również boli. 

Dlatego, że trudno jest panie burmistrzu, aby tą sprawę stawiał na czubku, a inne przesuwał w 

dół. Ja wszystko jestem w stanie zrozumieć. Dlatego takie inwestycje, które się odbywają na 

moim osiedlu i nie tylko, przyznam, że one zmieniły wizerunek, wygląd. Chodzi np. o 

zakrzewienie ulic, posadzenie krzewów na ulicach, ma to wielkie znaczenie w wielu 

sprawach, chroni budynki, chroni ludzi przed ochlapywaniem błotem, śniegiem, jest  ładne i 

pożyteczne. Chciałbym podziękować, że jest ładnie. Tym samym, Stryków nabiera ładnego 

wyglądu. Są jeszcze ulice i miejsca, gdzie to powinno być kontynuowane, aby nie było 

odbioru, że jak ja to porównuje nawet do zagranicznych, np. pamiętam utkwiło mi pamięci 

prospekt Lenina, który wyglądał jak z obrazka, ale gdy człowiek wszedł w bramę w bok 

wtedy wpadał w kartoflisko. Oczywiście nie jest tak u nas. Pan na to nie ma wpływu, ale  

największy problem jest z powiatem, a szczególnie z drogownictwem, tu jest klęska. Dam 

przykład jeszcze targowiska, tego nieszczęsnego targowiska, które radni zaakceptowali, ale 

dlatego zaakceptowali, że nie jest w zwyczaju w naszej radzie dyskutować, np. dzisiaj 

przedstawiacie o posiedzeniach komisji, że tylko się odbyło, bez wniosków, załatwianych 

spraw. Dlatego w całokształcie pracy rady i organu burmistrza może budzić pewne 

kontrowersje. Panie burmistrzu są sprawy, które trzeba przyznać za pozytywne, inne nie, 

których nie będę wymieniał. Będę głosował za udzieleniem absolutorium, ale tak jak to 

powiedziałem pozostawiam sobie prawo konstytucyjne, że jeżeli coś mi się nie będzie 

podobało to powiem.  

Radna Anna Ślęzak: słuchając tego wszystkiego mam wrażenie, że żyję w innej gminie niż 

pan Walczak. Narzekać zawsze możemy, a ja się cieszę, że nasza gmina się zmienia, jest 

demokracja, wierzmy, że będzie lepiej. Spróbujmy uwierzyć sobie, nie szukajmy podtekstów. 

Cieszę się, że nasza Rada jest zgodna, że wiele dobrego możemy zrobić. Nie zawsze można 

wszystko zrobić na raz. Mamy szanse i wykorzystajmy ją.  

Radny Witold Śliwkiewicz rok 2011 przeszedł nam dobrze dzięki całej załodze, także 

mieszkańcom. Mam niedosyt, że jest mało inwestycji na wsiach, wsie trochę odstają. Nie jest 
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źle, ale także nie za dobrze. Namawiam jako radny, aby zaciągać kredyty i inwestować, bo za 

trzy cztery lata gminy nie będzie stać na utrzymanie dróg.  

Paweł Kasica Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuje za wykonanie budżetu w 2011 

roku i życzę sobie, aby w roku następnym burmistrz mógł przedstawić taką samą informację. 

Jesteśmy jedną jednostką samorządu terytorialnego, ale odczucie związane z inwestycjami na 

terenie gminy powinny się przesunąć w następnych latach na tereny wiejskie. Mieszkańcy to 

widzą.  

Radny Bogdan Walczak: wracając do mojej wypowiedzi to mogę powiedzieć, że państwa 

wypowiedzi teraz po mnie, że jak gdyby  sprowokowałem was do wstania i do wypowiedzi. 

Dalej państwo tkwicie w błędzie, jeszcze raz powtarzam, że ocena absolutoryjna to nie jest 

całokształt pracy burmistrza. Proszę to przyjąć za prawo, które należy się nam i panu 

burmistrzowi. Spawy przyszłościowe inwestycji zostawmy na omawianie projektu budżetu, a 

nie dzisiaj.    

Paweł Kasica Przewodniczący Rady Miejskiej: ja stwierdziłem tylko głosy mieszkańców, 

które są inne poza Strykowem, niż w Strykowie. 

Burmistrz Andrzej Jankowski: nigdy nie było problemu, aby  powiedzieć mi o trudnych 

sprawach, ja się nie obrażam, nie ma takiej sytuacji, abym się z kimś nie odzywał. Przychodzą 

do mnie sołtysi z różnymi problemami, wydawałoby się błahymi, a czasami bardzo  ważnymi. 

Nasza praca polega na tym, żeby cała gmina równomiernie się rozwijała. Często dostaje e-

maile zagranicy z głosami pozytywnymi. Ważne są wszystkie głosy i te krytyczne i 

pozytywne. Stryków nie jest jeszcze bogatą gminą, ale jesteśmy na dobrej drodze, cały czas 

trwa polepszanie wizerunku gminy, musieliśmy zacząć od infrastruktury, obwodnicy miasta 

Strykowa, kanalizacji, dróg, bo droga jest podstawą życia, Internet, telefon. Jesteśmy na 

dobrej ścieżce. Dziękuję wszystkim za współpracę.   

e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Stryków wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2011,  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 

opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie.  

Przewodniczący zapytał czy są uwagi do projektu uchwały.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Głosowanie nad przyjęciem uchwały:  13 głosów za  

                                                            0 głosów przeciwnych  

                                                                       0 głosów wstrzymujących się  

f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta – Gminy 

Stryków z tytułu wykonania budżetu za rok 2011  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną 

opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie.  

Przewodniczący zapytał czy są uwagi do projektu uchwały.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  
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Głosowanie nad przyjęciem uchwały:  13 głosów za  

                                                             0 głosów przeciwnych  

                                                            0 głosów wstrzymujących się  

 

Burmistrz Andrzej Jankowski: cieszę się z tego, że potrafimy rozmawiać, to co się dzieje w 

innych samorządach, to mają nam czego zazdrościć. Burmistrz jeszcze raz wszystkim 

podziękował za współpracę.  

 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian budżetu i zmian  w budżecie Miasta – Gminy Stryków na rok 2012, 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały oraz poinformował, że projekt 

uchwały posiada pozytywną opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi do projektu uchwały.  

Radny Włodzimierz Grochocki mówił: w rozdziale 90001 umieszczone jest nowe zadanie 

pn. Wykonanie projektu nowej lokalizacji urządzeń wodociągowych doprowadzających wodę 

do działki nr 99/4 w Strykowie, proszę o szerszą informację dot. tego zadania. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków wyjaśnił: 

Sprawa dotyczy przełożenia istniejącego wodociągu z trzech posesji: z dwóch osób 

fizycznych i z posesji parafii mariawickiej w Strykowie, gdzie na działce jednego z 

mieszkańców przechodzi wodociąg, który był realizowany w czasach kiedy działały 

społeczne komitety i one realizowały zadania szybkiego dostępu do wody z wodociągu. 

Mamy teraz następującą sytuację: jedna to jest taka,  że za użytkowanie tego przyłącza przez 

ileś tam lat – odszkodowanie, a drugi temat to jest o wyniesienie tego przyłącza i spłatę z tego 

tytułu, że to przyłącze jest również do tego wnioskującego. Chcąc rozwiązać te sprawę 

dlatego proponujemy, aby przyłącze do kościoła mariawickiego znalazło się w innym 

przebiegu. Z tego tytułu należy opracować dokumentację techniczną. 

Radny Włodzimierz Grochocki pytał: jakie są przewidywane koszty realizacji tego zadania?  

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków poinformował, że będzie to na pewno 

kilkadziesiąt tysięcy zł. 

Radny Czesław Polit mówił, że w tamtych czasach wszystkie tego typu inwestycje były 

realizowane w ramach społecznych komitetów i to społeczne komitety zbierały zgody na 

przejście przez teren od właścicieli działek. A w tym przypadku nie było zgody? To była 

samowola? 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków odpowiedział, że były ustne zgody 

właścicieli, zresztą ten pomysł wyszedł nie ze strony gminy, żeby przyjąć takie rozwiązanie 

lecz ze strony społecznego komitetu. 

Przewodniczący rady pytał burmistrza jakie wchodzą w grę koszty odszkodowania, czy przy 

projektowaniu nowego przyłącza stare przyłącze do tego właściciela zostaje czy też będzie 

zlikwidowane? 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków odpowiedział, że wnioskowane koszty to 

50 tysięcy zł. Przeprojektowanie będzie obejmowało całość. 

Na sali obrad nieobecni radni: Józef Migdałek, Andrzej Pożarlik i Teodor Kołodziejczyk. 

 

Głosowanie nad przyjęciem uchwały:  

10 głosów za  

 0 głosów przeciwnych  

2 głosy wstrzymujące się  
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b) określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie 

Gminy Stryków,  

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały oraz poinformował, że projekt 

uchwały posiada pozytywną opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi do projektu uchwały.  

Pytań nie zadano, uwag nie zgłoszono. 

Na sali obrad nieobecni radni: Józef Migdałek, Andrzej Pożarlik. 

Głosowanie nad przyjęciem uchwały:  

13 głosów za  

0 głosów przeciwnych  

0 głosów wstrzymujących się  

 

c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru 

położonego we wsi Kiełmina, 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały oraz poinformował, że projekt 

uchwały posiada pozytywną opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi do projektu uchwały.  

Pytań nie zadano, uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady poinformował, że w projekcie uchwały , który trafił na posiedzenie 

merytorycznej komisji renta planistyczna została zaproponowana w wysokości 8 %. Zgodnie 

z wnioskiem komisji renta planistyczna została podwyższona do 15 %. Zostało to już 

uwzględnione w projekcie uchwały nad która ma głosować rada na sesji. 

Pytań nie zadano, uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie nad przyjęciem uchwały:  

11 głosów za  

 0 głosów przeciwnych  

2 głosy wstrzymujące się  

 

d) sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale Nr XXXIX/294/2002 Rady Miejskiej w 

Strykowie z dnia 27 lutego 2002 r. w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Stryków we wsiach: Zelgoszcz, Smolice, Swędów i Sosnowiec  
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały oraz poinformował, że projekt 

uchwały posiada pozytywną opinię merytorycznej Komisji Rady Miejskiej w Strykowie.  

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza M-G Stryków omówiła projekt w/w 

uchwały i poinformowała, że w roku 202 została podjęta uchwała Nr XXXIX/294/2002  w 

sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Stryków we 

wsiach: Zelgoszcz, Smolice, Swędów i Sosnowiec. W rozdziale VI  opisowym uchwały 

wkradł się błąd pisarski mylnie określający symbolikę tj. 12 SHB a powinno być 12 USH- 

usługi i handel. W pozostałej części opisowej oraz na mapie symbole zostały określone 

prawidłowo. 

Głosowanie nad przyjęciem uchwały:  

12  głosów za  

 0 głosów przeciwnych  

1 głos wstrzymujący się  

 

Ad. 10 Interpelacje i zapytania. 

 

Radny Włodzimierz Grochocki zwrócił się do burmistrza: 
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 czy ma Pan wpływ na to aby zwiększyć częstotliwość kursowania autobusów do 

Zgierza? Młodzież dojeżdżająca rano do Zgierza nie mieści się, ponieważ busy już są 

zapełnione od Głowna. Następny bus jest po godz. 9 i nie mają czym dojechać. 

 z racji wykonywanego zawodu jeżdżę dużo po wsiach w naszej gminie,  po bocznych 

uliczkach i zauważam, że zwłaszcza działkowcy to są śmieciarze i analfabeci, 

ponieważ są ustawione tabliczki o zakazie wysypywania śmieci. Apeluję do Pana aby 

wydał Pan zarządzenie dot. tych działek w Anielinie Swędowskim, Smolicach, 

Warszewicach i Cesarce  o nie sprzątaniu porzuconych przy drodze śmieci. Niech 

wypoczywają w śmietnisku. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków odpowiedział, że podjęta została  

inicjatywa dwóch radnych tj. Pana Kosmowskiego oraz radnej z gminy Zgierz w sprawie 

uruchomienia komunikacji miejskiej. Od prezydenta miasta Łodzi otrzymałem zapytanie czy 

jesteśmy zainteresowani tym tematem, odpowiedziałem, że tak i czekamy na rozwiązanie tego 

problemu z miastem Zgierz. W związku z tym, że powstają nowe podmioty a wiąże się to 

również ze wzrostem zatrudnienia i dojazdem ludzi do pracy jak również naszych 

mieszkańców do Zgierza mam nadzieję, że wypracujemy wspólnie z miastem Zgierz 

porozumienie i ta linia zostanie uruchomiona co rozwiąże problem tej trasy całkowicie.  

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza M-G Stryków poinformowała, że prowadzona 

jest akcja informacyjno- kontrolna sposobu pozbywania się odpadów stałych z nieruchomości 

również w stosunku do tych osób, które nie mają zawartych umów na odbiór śmieci z 

uprawnionym podmiotem. Wysyłamy wezwania w których prosimy o przedstawienie takiej 

umowy i udokumentowania  wnoszonych opłat za odbiór śmieci. Jeżeli nie będzie odpowiedzi 

na nasze wezwanie to będziemy udawać się na kontrolę celem wyegzekwowania obowiązku 

jaki właściciel nieruchomości powinien spełnić. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków mówił, że likwidacja dzikich wysypisk 

śmieci kosztuje gminę bardzo drogo, a tym samym wpływa to  na ograniczenie możliwości 

przeznaczania środków finansowych na inne inwestycje w gminie takie jak chociażby nowe 

nasadzenia czy ukwiecenie. Aby wyeliminować tworzenie dzikich wysypisk śmieci  będzie 

również wprowadzony monitoring różnych  miejsc, w których  nie spodziewają się takich 

urządzeń mieszkańcy. Będziemy konsekwentni i tak jak to ma miejsce w Cesarce sprawy 

kierować do sądu. Nie może być tak, że część mieszkańców płaci za swoje śmieci i ma 

jeszcze płacić za pozostałych śmieciarzy. Młodzież ze szkół na naszym terenie będzie 

prowadziła akcję uświadamiającą- akcja taka już się rozpoczęła. 

Radny Łukasz Orłowski pytał: 

 kiedy będzie modernizowana ulica Wolska w Strykowie? 

 czego dotyczą trudności z podłączeniem urzędu do ogrzewania ze Zgierskiej 

Spółdzielni Mieszkaniowej? 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz M-G Stryków  odpowiedział, że będzie wtedy jak rada 

podejmie uchwałę o wprowadzeniu tego zadania do realizacji, na razie aby mówić o 

inwestycjach w tej części miasta przygotowywana jest dokumentacja techniczna odwodnienia 

całego tego terenu, bo to jest  podstawa. Kiedy będzie  rozpoczęcie sami zdecydujecie. 

Problem z podłączeniem do ogrzewania polega na tym, że osoby z bloków wraz z wykupem 

mieszkania kupowały również części ułamkowe gruntu. Potrzebna jest nam zgoda każdego z 

tych właścicieli na wejście na teren aby móc zrealizować tą inwestycje. To musi być 100% 

właścicieli.  

Radny Bogdan Walczak mówił: panie burmistrzu  - w sprawie śmieci – chciałbym prosić o 

to, aby w kwestiach informacyjnych można przyjmować, że Urząd nie musi mieszkańcowi 

wyjaśniać czy on jest stałym mieszkańcem czy jest zameldowany na stałe, ale to są dwie 

kwestie, które dla przeciętnego obywatela są niejasne i stąd mogą wynikać pewne 

zachowania, jak nie podpisywanie umów itd. Dlatego, że nowa ustawa tak formułuje czy jest 
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się stałym mieszkańcem czy  zameldowanym, tak jak pamiętam w przepisach prawo o ruchu 

drogowym jeżeli kierujący nie jest pewny po jakim obszarze jedzie to ma to traktować jako 

obszar zabudowany. I tutaj też jest w ustawie zawarte takie stwierdzenie – tu chodzi o Urząd, 

że jeżeli Urząd nie może ustalić dokładnie czy ten obywatel zamieszkuje na tej działce czy 

jest zameldowany traktuje się go jako zameldowanego, tak jest napisane wprost. W związku z 

tym proponuje aby zrobić coś aby poinformować ludzi dlatego, że ja mam na przykład 

sygnały, bo mój sklep leży na trasie przejazdu działkowiczów i ze Swędowa i z Cesarki 

Warszewic w związku z tym porozmawiajmy. Dlatego na Wczasowej o różnej porze dnia i 

nocy, bo wiedzą, że są tam takie pojemniki zostawiają śmieci. Ale może dobrze, że tam 

zostawiają a nie wyrzucają do lasu. Wymaga to doinformowania. 

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza M-G Stryków mówiła, że taka informacja jest 

zawarta na tych tabliczkach gdzie się mówi o zakazie wyrzucania śmieci, jest również 

zawarta w informacjach wysyłanych do właścicieli nieruchomości. 

Radny Bogdan Walczak mówił, że nie będzie tego komentował, może jest informacja, ale 

taka, że jeżeli niema umowy to będziemy karać. 

Następna sprawa to wielokrotnie na komisji ładu rozmawialiśmy na ten temat, były w 

niektórych kwestiach  wysyłane pisma  do Starostwa  jednak one uzyskały jak gdyby poparcie 

ale z uwagi na brak środków starostwo nie może wykonać np. tablicy, która informowałaby, 

ograniczałaby prędkość na ul. Targowej wjeżdżając od strony Sierżni. No tam się zdarzy 

kiedyś bardzo poważne nieszczęście jeżeli tak dalej będzie, dlatego, że nie ograniczają tam 

pojazdy prędkości, są to często rejestracje warszawskie, z Brzezin. Stoi tam znak ograniczenia 

do 40 bliżej szkoły  na wysokości bloku TBS, ale na to nikt nie zwraca uwagi i trzeba robić 

wszystko, żeby to bezpieczeństwo poprawić. Nie mamy też odpowiedzi na temat zakazu 

parkowania przy targowisku, gdzie brakuje chodnika między Cmentarną a wjazdem na 

targowisko. 

Często poruszane jest to na zebraniach bezpieczeństwo skrzyżowania Targowa – Wczasowa, 

ostatnio na komisji ładu przez strażaków, że jest to skrzyżowanie bardzo niebezpieczne. 

Wnioskuję o zmianę oznakowania tj. ustawienie znaku pionowego STOP, nie ustąp 

pierwszeństwa, bo to jest zbyt niebezpieczne skrzyżowanie, żeby było tak oznakowane i 

poziomego znaku namalowanego obowiązkowe zatrzymanie. 

 

Ad. 11. Wolne wnioski i sprawy różne.  
 

Radny Bogdan Walczak: rozmawiałem z mieszkańcami ul. Sienkiewicza w Strykowie na 

temat udrożnienia kanalizacji deszczowej od ul. Jana Pawła II w kierunku straży do zalewu, 

tam nie było czyszczone, ten krótki odcinek trzeba udrożnić, ze studzienek na ul. Jana Pawła 

II szybciej woda wychodzi na jezdnię (4 szt. studzienek).  

Pan Stanisław Miller sołtys wsi Koźle mówił o zniszczonych drogach, pytał co dalej, droga 

przez Koźle w kierunku na Pludwiny zniszczona, mostki pozarywane, nie ma żadnych 

znaków ostrzegawczych. Druga kwestia poruszona przez sołtysa to sprawa nasadzeń na 

czterech skwerach w centrum Koźla. Na trzech z nich zrobione to zostało dobrze, jedna 

działka jest zarośnięta chwastami, ponieważ nie jest położona włóknina. Pan sołtys pytał, czy 

firma dała gwarancje na to, nie chcemy tego pielić, bo możemy coś popsuć. Dokonano także 

nasadzeń drzew, które teraz uschły, oglądali te drzewa, ale ich nie wycięli. Niech się określą, 

kto ma to zrobić. Następnie zgłosił, że na skrzyżowaniu Tymianka – Krucice niewidoczny jest 

przez wystające zakrzaczenia znak STOP. 

Burmistrz Andrzej Jankowski przypomniał, że temat dróg był poruszany na poprzedniej 

sesji i cały czas jest rozważany. Jest zapewnienie, że droga od posesji sołtysa do Pludwin i 

dalej będzie odbudowana.  
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Pan Kazimierz Chamerszmit sołtys wsi Niesułków Kolonia mówił o pracy aptek na terenie 

gminy Stryków, w sobotę kończą pracę o godzinie 15.00, po tej godzinie nie można 

zrealizować recept. Sołtys wnioskował o wystąpienie do jednostki nadrzędnej, aby zmienić 

godziny pracy aptek w soboty.  

Burmistrz Andrzej Jankowski odpowiedział, że o harmonogramie pracy aptek decyduje 

Starosta Zgierski, w ubiegłym roku apteki nie wyraziły zgody na wydłużony czas pracy ze 

względów finansowych.  

Pan Andrzej Janeczko sołtys wsi Ługi mówił o utrudnieniu dla mieszkańców jakim jest 

droga – odcinek 300 m w Cesarce. Podziękował pracownikom Urzędu za pomoc przy 

organizacji obchodów 70 - lecia straży OSP w Ługach.  

Radny Sławomir Źródło zgłosił problem dot. przystanku w m. Moskule, gdzie nagminnie 

nie zatrzymują się busy i nie zabierają mieszkańców, którzy tam stoją i nie chcą ich 

wysadzać.  

Radny Włodzimierz Grochocki Wiceprzewodniczący RM: w poprzedniej części sesji 

głosowaliśmy nad uchwałą, w której przeznaczaliśmy pewne pieniądze na opracowanie 

dokumentacji przesunięcia wodociągu na ul. Warszawskiej w Strykowie. Chciałem się 

zwrócić się do pana Walczaka, bo on jest inicjatorem tego przesunięcia wodociągu, serce się 

kraje, gdy radny, który ślubuje dbać o interesy gminy teraz na tych interesach chce się 

dorobić. Wymaganie odszkodowania za przesunięcie wodociągu troszkę wydaje mi się nie na 

miejscu, to, że ma pan konflikt z parafią mariawicką i żąda pan przesunięcie tego wodociągu, 

to można przełożyć, ale w sumie realizacja tych wszystkich żądań może Gminę kosztować co 

najmniej 80 tys. złotych. Rejon Strykowa, który pan reprezentuje nie ma szczęścia do 

radnych, poprzedni radny także chciał się na majątku gminy wzbogacić, ale odpukać 

opatrzność czuwała i się nie udało. Proszę się zastanowić nad moją propozycją odnośnie tego 

odszkodowania. Nie żądam odpowiedzi na piśmie.  

Radny Bogdan Walczak: posunął się pan zbyt daleko, za daleko, w związku z tym 

komentował tego nie będę, ta sprawa mnie nie dotyczy, dlatego też nie będę mówił. 

Proponuję, aby to pan odwołał, jeżeli nie wystąpię do pana na piśmie, do rady o te słowa, bo 

one są dość mocne, naruszają godność i prywatność. Proponuję, aby pan to uczynił. Odnoszę 

się do tych słów zgodnie z moim prawem jakie mi przysługuje. Obciążać kogoś winą może 

tylko sąd, a nie pan, rada, a tym bardziej ksiądz. W związku z tym naruszył pan bardzo moją 

godność, nie pozostawię tego tak. Może pan mieć pretensje do mojej żony, do mojej córki, ale 

nie do mnie, nie będę tego wyjaśniał. Ma pan obok radcę prawnego. Proszę, bo nie wszystkie 

słowa, ale co najmniej trzy słowa, trzy wyrazy były poniżej pasa. Tak tego nie pozostawię.  

Radny Włodzimierz Grochocki Wiceprzewodniczący RM: rzeczywiście przepraszam, bo 

pan nie jest właścicielem działki, tylko pańska żona, powinienem się zwrócić do pańskiej 

żony, ale jako wspólnota małżeńska, myślę, że każdy to odbiera jako pańską działalność, 

może pan robić z tym co pan chce. Tutaj o podjęciu tej decyzji rzeczywiście za niewłaściwe 

moje słowa pana przepraszam, że panu przypisałem. 

Radny Bogdan Walczak: niepotrzebnie ten temat jest roztrząsany, to nie jest mój temat. Tak 

samo i ksiądz mnie straszył, to są te same słowa, proszę podjąć decyzje, bo już mamy 

przygotowany artykuł do prasy. Ja tu wrócę do pana Kosmowskiego, który Urząd 

wykorzystał do celów propagandowych, ja tego nie chciałem ruszać z różnych względów, z 

ludzkich względów. Pomyślałem, że zejdzie powietrze z niektórych osób i dadzą mi święty 

spokój  i w Internecie, też już mam przygotowane wystąpienie do instytucji,  która wyjaśni 

kto nadał takie plany w Internecie. Żeby obwiniać kogoś o cokolwiek, to tylko sąd, nikt inny. 

Przewodniczący Rady Paweł Kasica: w temacie  tego projektu i inwestycji wrócimy 

niebawem do wydatków publicznych gminy, będziemy się zastanawiać z której półki 

przełożyć na którą.  
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Radny Łukasz Orłowski pytał o realizację wniosku z Komisji Ładu dot. wykoszenia działek 

nad rzeką Moszczenicą za posesją p. Ziółek.  

Burmistrz Andrzej Jankowski poinformował, że działki w kierunku mostu będą 

przeznaczone na cele rekreacyjne, w przyszłości chcemy je udostępnić mieszkańcom, tak jak 

to czynimy nad zalewem.   

 

Ad. 12. Przyjęcie planów pracy stałych Komisji rady na II półrocze 2012 r. 

 

Rada Miejska w Strykowie na XXIV sesji rady  przyjęła plany pracy stałych komisji rady na 

II półrocze 2012 roku. 

Głosowanie: 12 głosów za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących się.  

 

Ad. 13. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Na sali obrad brak radnych: Józefa Migdałka, Andrzeja Pożarlika i Teodora Kołodziejczyka. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków powołanej na XXIV sesji RM radny Łukasz 

Orłowski odczytał  wnioski przyjęte przez Komisję w dniu 28 czerwca 2012 roku:  

 

1. Ustawić znak ograniczający wjazd do 3,5 t na drodze gminnej w Niesułkowie od 

strony drogi nr 708 (wnioskodawca radny Karol Lenart). 

Głosowanie wniosku: 4  głosy za 

4  głosy przeciw 

4 głosy wstrzymujące się, 

Wniosek nie uzyskał większości. 

 

2. Komisja wnioskuje o wystąpienie do zarządcy drogi o ustawienie znaku 

poziomego ,,stopˮ na skrzyżowaniu ul. Targowa – Wczasowa w Strykowie           

(wnioskodawca radny Bogdan Walczak).  

Głosowanie wniosku: 12  głosów za 

0 głosów przeciw 

0 głosów wstrzymujących się, 

 

3. Komisja wnioskuje o wystąpienie do Policji o okresowe kontrolowanie 

przestrzegania przepisów ruchu drogowego na skrzyżowaniu ul. Kolejowa- 

Ozorkowska w Strykowie (notoryczne wjeżdżanie na skrzyżowanie na 

czerwonym świetle- wnioskodawca radny Włodzimierz Grochocki). 

Głosowanie wniosku: 12  głosów za 

0 głosów przeciw 

0 głosów wstrzymujących się, 

 

4. Komisja wnioskuje o wykoszenie działki gminnej u zbiegu ulic Kopernika – 

Stodolniana w Strykowie (wnioskodawca radny Włodzimierz Grochocki). 

 

Głosowanie wniosku: 11  głosów za 

0 głosów przeciw 

1  głos wstrzymujący się, 
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5. Komisja wnioskuje o ustawienie brakującego  znaku drogowego,, zakaz wjazdu 

pojazdów o masie całkowitej pow. 3,5 t” na ul. Kolejowej w Strykowie przy ul. 

Grunwaldzkiej (wnioskodawca radny Włodzimierz Grochocki). 

 

Głosowanie wniosku: 11  głosów za 

0 głosów przeciw 

1 głos wstrzymujący się, 

 

Przyjęcie protokołu Komisji Uchwał i Wniosków powołanej na XXIV  sesji Rady Miejskiej w 

Strykowie: 

Głosowanie:  12  głosów za 

                          0 głosów przeciw 

0 głosów wstrzymujących się,  

 

Ad. 14 Zamknięcie obrad 

Po wyczerpaniu przyjętego porządku obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Strykowie 

prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kasica o godz. 12.50  dokonał 

zamknięcia sesji. 

 
Protokołowała: 

Z. Kubiak 

E. Tomczak 

 

 

Przewodniczący  

          Rady Miejskiej w Strykowie 

 

        Paweł  Kasica 

 

 

 


